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Protokół Nr LXXIV/2023 z LXXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn odbytej w dniu 28 

grudnia 2023 roku w Urzędzie Gminy w godzinach od 10:30 do 13:16. 

 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi Gminy Kawęczyn oraz zaproszeni goście – zgodnie z listami 

obecności stanowiącymi załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie LXXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

2. Uchwalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXXIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości.  

6. Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2024 – 2030; 

b) uchwały budżetowej gminy na rok 2024: 

1) Omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

2) Odczytanie opinii w sprawie projektu uchwały budżetowej komisji stałych Rady 

Gminy; 

3) Odczytanie opinii w sprawie projektu uchwały budżetowej Przewodniczącego 

Komisji Budżetu; 

4) Odczytanie opinii o projekcie uchwały budżetowej wydanej przez Regionalną 

Izbę Obrachunkową w Poznaniu; 

5) Wniesienie autopoprawek przez Wójta Gminy; 

6) Wniesienie wniosków komisji nieuwzględnionych w autopoprawce Wójta 

Gminy; 

7) Wniesienie poprawek radnych zgłoszonych na sesji budżetowej przez 

poszczególnych radnych; 

8) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 

9) Głosowanie autopoprawek Wójta Gminy; 

10) Głosowanie wniosków komisji nieuwzględnionych w autopoprawce Wójta 

Gminy; 

11) Głosowanie poprawek radnych zgłoszonych na sesji budżetowej przez 

poszczególnych radnych; 

12) Głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zamknięcie LXXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 1. Otwarcie LXXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Otwarcia LXXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn dokonał Piotr Gebler – Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn. Prowadzący powitał zebranych i stwierdził, że w sesji bierze udział 14-u 

radnych na stan 15-u co stanowi quorum niezbędne do prowadzenia obrad Rady Gminy 

Kawęczyn i można rozpocząć prawomocne obrady.  

 

Ad. 2.Uchwalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad. Przewodniczący Rady P. Gebler 

powiedział, że został poproszony o wprowadzenie do porządku obrad podpunktu dotyczącego 

zmiany uchwały budżetowej jeszcze na rok 2023 oraz zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Kawęczyn na lata 2023-2030.  Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś 

chciałby wprowadzić jeszcze jakieś zmiany do porządku obrad.  
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Nikt nie wniósł o więcej zmian. 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne, imienne nad wprowadzeniem 

do porządku obrad podpunktu dotyczącego głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej gminy na 2023 rok jako podpunktu 6a, a kolejne przesunęłyby się o 

jeden.   

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad – dodatkowy podpunkt w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Jaśkiewicz 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne, imienne nad 

wprowadzeniem do porządku obrad podpunktu dotyczącego głosowania nad uchwałą w 

sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej gminy Kawęczyn na lata 2023-

2030 jako podpunktu 6b, a kolejne przesunęłyby się o jeden.   

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad - dodatkowy podpunkt w sprawie zmiany WPF Gminy 

Kawęczyn na lata 2023-2030.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Jaśkiewicz 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne, imienne nad uchwaleniem 

porządku obrad z wprowadzonymi zmianami. 

 

Głosowano w sprawie: 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Jaśkiewicz 

 

Porządek obrad w brzmieniu jak wyżej został uchwalony. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z LXXIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

Piotr Gebler – Przewodniczący Rady Gminy – zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi co do 

protokołu z LXXIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn VIII kadencji. Uwag nie było. Zaproponował, 

aby protokół przyjąć bez odczytywania, ponieważ był on wyłożony do wglądu w Biurze Rady 

Gminy oraz przesłany z materiałami na posiedzenie sesyjne i nie zgłoszono uwag do jego 

zapisów.  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeprowadził głosowanie jawne imienne nad przyjęciem 

protokołu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LXXIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

 

Protokół z LXXIII Sesji Rady Gminy Kawęczyn został przyjęty bez odczytywania. 

 

Ad. 4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie wnosili interpelacji ani zapytań. 

 

Ad. 5. Wystąpienie zaproszonych gości: 

Nikt z zaproszonych gości nie zabrał głosu.   

 
Ad. 6.Głosowanie nad uchwałami w sprawach: 

a) zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak powiedziała, że poprosi o wprowadzenie do tegorocznego 

budżetu zmian dotyczących zaplanowanych już wcześniej wydatków, tj.   

- w ramach gospodarki mieszkaniowej – zmniejsza się wydatki na zakup materiałów i 

wyposażenia o kwotę 30 000 zł; 

- w ramach dzielności usługowej – plany zagospodarowania przestrzennego – dokonuje się 

przeniesienia kwoty 5 000 zł z zakupu usług pozostałych na wynagrodzenia bezosobowe; 
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- w ramach działalności Urzędu Gminy – zmniejszenie kwoty 30 000 zł w zakresie 

wynagrodzeń osobowych pracowników z przeznaczeniem na zakup usług pozostałych; 

- kolejna zmiana dotyczy przeniesienia pomiędzy paragrafami w ramach działalności 

przedszkola – zakup usług przez jednostki samorządu terytorialnego – są to opłaty ponoszone 

na rzecz przedszkoli w innych gminach, do których uczęszczają dzieci z naszej gminy – 

20 000 zł;  

- kolejne przeniesienie między paragrafami w działach – w rozdziale przeciwdziałania 

alkoholizmowi – o 10 000 zł zmniejsza się zakup materiałów i wyposażenia na rzecz 

wynagrodzeń bezosobowych;  

 – ostatnia zmiana związana jest z pozostałą działalnością sportową – zmniejszenie kwoty 

10 000 zł z wynagrodzeń bezosobowych na zakup energii.  

Skarbnik Gminy poinformowała, że przedmiotowe zmiany wprowadza się w celu 

prawidłowej realizacji planu wydatków jeszcze w 2023 roku.  
 

Przewodniczący P. Gebler zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w zakresie omawianego 

podpunktu.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

 
Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023. Odbyło się głosowanie jawne 

imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2023;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Jaśkiewicz 

 
Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXIV/484/2023 w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

gminy na rok 2023. 

 

b) zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030; 

Głos zabrała Skarbnik Gminy E. Balcerzak, która poinformowała, że zmiany uchwały 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy podyktowane są zmianami uchwały budżetowej 

gminy na ten rok, ze względu na to, że Wieloletnia Prognoza Finansowa musi być spójna                  

z uchwałą budżetową. Ponadto powiedziała, że w wykazie przedsięwzięć poprawia się kwotę 

5 000 zł jako korektę łącznych nakładów na inwestycje w zakresie poprawy jakości wody                             

w ramach przebudowy stacji uzdatniania wody w Tokarach Pierwszych  

 
Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn P. Gebler zapytał, czy ktoś ma pytania.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag.  
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Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej gminy Kawęczyn na lata 2023-

2030. Odbyło się głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023-2030; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Jaśkiewicz 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXIV/485/2023 w sprawie zmiany uchwały Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023 – 2030. 

 

c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2024 – 2030; 

Skarbnik Gminy Edyta Balcerzak omówiła projekt uchwały wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Kawęczyn na lata 2024-2030 wraz z załącznikami.  

 

Grzegorz Dzikowski - Wiceprzewodniczący Rady Gminy – odczytał Uchwałę Nr SO-

6/0957/173/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 

grudnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Kawęczyn na lata 2024-2030. 

 
Przewodniczący P. Gebler otworzył dyskusję w omawianym temacie.  

 

Nikt z radnych nie miał uwag ani pytań.  

 
Piotr Gebler  - Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Kawęczyn na lata 2024-2030. Odbyło się 

głosowanie jawne imienne. 

 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2024 – 2030;  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  
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NIEOBECNI (1) 

Ryszard Jaśkiewicz 
 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXIV/486/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kawęczyn na lata 2023 – 2030. 

 

Ad. 6.d. 

uchwały budżetowej gminy na rok 2023; 

Ad. 6.d.1. 

a) Omówienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

Głos zabrała Edyta Balcerzak -Skarbnik Gminy Kawęczyn, która na początku powiedziała, że 

omówi projekt uchwały zwracając uwagę na jej główne założenia przy pomocy 

przygotowanej prezentacji. Następnie omówiła szczegółowo projekt uchwały budżetowej 

gminy na rok 2024 wraz z załącznikami.  

 

Radny P. Urbanek zapytał o dział planowanych wydatków – rozdział 60016 paragrafy: 4270, 

4300 i 4210 tj. zakup materiałów i wyposażenia, zakup usług remontowych, zakup usług 

pozostałych – w zakresie dróg gminnych, publicznych. Radny przypomniał, że podczas sesji 

absolutoryjnej rozmawiano na temat napraw dróg na terenie naszej gminy,  gdzie jak radny 

zacytował „Pan Wójt zaproponował, aby w projekcie przyszłorocznego budżetu wskazując 

kwotę na zadania inwestycyjne, wyodrębnić również konkretną kwotę na bieżące i pilne 

naprawy, remonty dróg”. Radny dopytał, czy 160 000, 590 000 i 190 000 zł są to kwoty na te 

zadania. 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w ramach tego rozdziału są również zaplanowane 

wydatki, które państwo sołtysi planują w ramach środków funduszu sołeckiego. Na zadanie 

zakupu materiałów i wyposażenia została zaplanowana kwota 160 000 zł, w tym środki 

zaplanowane w ramach funduszu sołeckiego wynoszą 133 000, dlatego pozostała kwota 

pozostaje do dyspozycji gminy na zadania, które nie zostały ujęte w ramach zadań 

poszczególnych sołectw. Skarbnik Gminy powiedziała, że taka sama sytuacja dotyczy 

pozostałych rozdziałów przytoczonych przez radnego P. Urbanka. Zaznaczyła, że jest to 

zapas dla nieprzewidzianych wydatków remontowych czy usługowych.  

 

Radny P. Urbanek zapytał, czy w zadaniu zakupu usług remontowych – paragraf 4270 – 

590 000 zł przewidziane są środki na naprawę dróg. Radny wyjaśnił, że dla niego naprawa 

dróg powinna wyglądać inaczej niż dotychczas. Wskazał, że powinno się wyciąć stary 

odcinek asfaltu i wstawić nowy. Dopytał, czy tak zostało to przewidziane w budżecie.  

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że wszystkie naprawy powinny być nam zgłoszone, po czym 

należy je dopiero wycenić. Wskazała, że w trakcie projektu budżetu nie były zgłaszane 

potrzeby w tym zakresie, tak aby można było oszacować skale tych napraw. Podkreśliła, że 

przeznaczyliśmy jakiś procent środków na nieprzewidziane naprawy, ale na ten moment nie 

jesteśmy w stanie przewidzieć ich skali.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że w ciągu roku zarówno sołtysi, jak i radni zgłaszają 

zapotrzebowanie na naprawy konkretnych odcinków dróg.  

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że mają na to zabezpieczone środki w ramach własnych 

funduszy.  
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Radny P. Urbanek powiedział, że są to głównie środki na równiarkę i żwirowania, a mu 

chodzi przede wszystkim o naprawy asfaltu. Dodał, że z tego co wie, sołtysi nie przeznaczają 

środków na naprawę dróg asfaltowych. Radny dopytał, czy w budżecie została zaplanowana 

większa kwota środków na naprawę dróg w inny sposób niż dotychczas.  

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że wydatki w tym zakresie przewidziane są w większej 

wysokości. Wyprzedająco powiedziała, że w ramach autopoprawek będą do rozdysponowania 

dodatkowe środki, które m. in. zostały zaplanowane na zadania drogowe. Podkreśliła, że ona 

nie wie, czy do urzędu dotarły zgłoszenia wszystkich odcinków koniecznych do naprawy, 

ponieważ ona się tym zakresem spraw merytorycznie nie zajmuje, ale jeżeli takie zgłoszenia 

są, to będą sukcesywnie wyceniane i wykonywane.   

 

Wiceprzewodniczący Rady S. Kasprzak zapytał o wydatki na oświatę. Dopytał czy wydatki 

na Centrum Usług Wspólnych są przypisane do działu oświaty oraz ile one wynoszą.  

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że wydatki w ramach Centrum Usług Wspólnych przewidziane 

są w dziele 75085, do których zalicza się wydatki związane z obsługą wszystkich jednostek 

oświatowych, żłobka gminnego, GOPS, ŚDS w Młodzianowie, biblioteki publicznej. 

Poinformowała, że CUW w swoim budżecie zaplanowało również wydatki na zakup 

materiałów, tj. zakup oleju opałowego do jednostek oświatowych. Podkreśliła, że wydatki na 

oświatę nie zawierają kosztów obsługi CUW. Oświata, czyli wszystkie szkoły to osobny dział 

– 801. 

 

Radny A. Kwinciak odniósł się do pozycji 15 wydatków majątkowych, tj. modernizacji dróg 

gminnych  o dł. 8 km. Radny powiedział, że nie ma wyszczególnionych odcinków, które będą 

podlegały tej modernizacji.  

 

Skarbnik Gminy poprosiła o kolejne pytania, mówiąc, że w międzyczasie będzie szukała 

informacji o odcinkach dróg do modernizacji.  

 

Wójt Gminy Jan Nowak zapytał, czy pozycję 42 i 43 wydatków majątkowych (rozbudowa 

przedszkola gminnego) są już po aktualizacji kosztorysów.  

 

Skarbnik Gminy E. Balcerzak odpowiedziała, że nie.  

 

Radny P. Urbanek odniósł się do tematu funkcjonowania świetlicy w Kawęczynie. 

Przypomniał, że sprawa była poruszana ok. półtora miesiąca temu, gdzie głównym tematem 

było zabezpieczenie środków na część wynagrodzenia dla osoby sprawującej opiekę nad 

dziećmi podczas wydłużonego czasu działania świetlicy. Zapytał, czy podjęto jakieś kroki w 

tym temacie, w szczególności pod kątem zbadania zainteresowania wśród rodziców dzieci 

uczęszczających do szkoły. Radny podkreślił, że z tego co wie, na pewno byłoby jakieś 

zainteresowanie działaniem świetlicy o wydłużonych godzinach, ale nie zna skali tego 

zainteresowania, dlatego dobrze byłoby to poddać analizie, np. w formie audytu.  

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że w budżecie nie zostały zabezpieczone dodatkowe środki na 

ten cel.  

 

Wójt Gminy powiedział, że dwukrotnie interesował się tym tematem i z informacji, jakie 

otrzymał od pani dyrektor wynika, że temat dotyczy 2 dzieci. Jeżeli jest inaczej, to prosi o 

sprostowanie tej sprawy. Wyjaśnił, że jest wiele możliwości, ale należałoby się pochylić nad 
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tym, czy nas na to stać. Nadmienił, że wspólnie z dyrektorami i jednostką CUW podjęto 

decyzję o dofinansowaniu posiłków w szkołach od 1 listopada. Podkreślił, że są to znaczące 

kwoty, na które jesteśmy przygotowani, a chętnych do korzystania z posiłków ciągle 

przybywa.  Ponadto powiedział, że w urzędzie pracowano nad tym, aby nie wzrosły koszty 

odbioru odpadów stałych. Jest to pierwszy rok od 1 lipca 2013 roku, kiedy śmieci nie 

zdrożały.  

 

Skarbnik Gminy powiedziała, że w międzyczasie dotarła do informacji, którą jest winna 

radnemu Adrianowi Kwinciakowi. Wyjaśniła, że modernizacja 8 km dróg dotyczy takich 

odcinków, jak: Tokary – Okręglica, Marianów, Milejów, Głuchów, Ciemień, Marcjanów, 

Stanisława, Chocim i Ciemień.  

 

Radny P. Urbanek powiedział, że chciałby się dowiedzieć, skąd pani dyrektor wie, że są to 

dwie osoby. Dodał, że on rozmawiał z kilkoma osobami, gdzie przytoczona sytuacja dotyczy 

co najmniej 4 osób. Dopytał, czy jest to sprawdzone w formie audytu, czy tylko w formie 

zgłoszenia tego faktu pani dyrektor. Nadmienił, że nie każdy rodzić jest na tyle odważny, aby 

pójść do pani dyrektor i jej to powiedzieć. Radny powiedział, że on oczekiwałby, aby zrobić 

to w jakiejś miarodajnej formie np. ankiety.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że zaktualizowany kosztorys miał być gotowy na dzisiaj, 

ale prawdopodobnie będzie on gotowy dopiero w przyszłym tygodniu. Odnosząc się do 

wypowiedzi radnego P. Urbanka powiedział, że jego zdaniem nie ma potrzeby robienia 

audytu i płacenia za niego. Wskazał, że najlepszym wyjściem jest zgłaszanie się rodziców. 

Podkreślił, że w pierwszych dniach stycznia skontaktuje się z panią dyrektor w tym temacie. 

Ponadto powiedział, że 2 czy 3 dzieci nie jest liczbą, która stanowiłaby o dużym problemie, 

co nie oznacza, że go nie ma.  

 

Więcej pytań i uwag nie było.  

 

Ad. 6.d.2. 

Odczytanie opinii w sprawie projektu uchwały budżetowej komisji stałych Rady Gminy; 

Beata Goślińska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i 

Porządku Publicznego Rady Gminy Kawęczyn przedstawiła pozytywną opinię w sprawie 

projektu uchwały budżetowej Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i 

Porządku Publicznego Rady Gminy Kawęczyn.  

 

Sylwester Przyłęcki – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Przestrzennej i Urbanistyki Rady Gminy Kawęczyn przedstawił pozytywną opinię w sprawie 

projektu uchwały budżetowej Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Przestrzennej i Urbanistyki Rady Gminy Kawęczyn.   

 

Józef Iwaniak – Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Kawęczyn 

przedstawił pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały budżetowej Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 6.d.3. 

Odczytanie opinii w sprawie projektu uchwały budżetowej Przewodniczącego Komisji 

Budżetu 

Bożena Kolenda – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i 

Promocji Rady Gminy Kawęczyn odczytała pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały 
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budżetowej Przewodniczącego Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i 

Promocji Rady Gminy Kawęczyn. 

 

Ad. 6.d.4. 

Odczytanie opinii o projekcie uchwały budżetowej wydanej przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Poznaniu; 

Sylwester Kasprzak - Wiceprzewodniczący Rady Gminy- odczytał Uchwałę Nr SO-

6/0952/173/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 

grudnia 2023 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Kawęczyn na 2024 rok.  

 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy– odczytał Uchwałę Nr SO-6/0951/665/2023 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 8 grudnia 2023 

roku w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy 

Kawęczyn przedstawionego w projekcie budżetu Gminy Kawęczyn na 2024 rok. 

 

Ad. 6.d.5. 

Wniesienie autopoprawek przez Wójta Gminy; 

Głos zabrała Skarbnik Gminy, która powiedziała, że w czasie prac nad złożonym projektem 

budżetu  Gminy Kawęczyn na rok 2024 dokonano następujących zmian co do wartości 

przyjętych w projekcie: 

- w wyniku podjętej uchwały ustalającej wysokość stawek podatków od 

nieruchomości oraz stawki podatku rolnego zwiększa się plan dochodów w 

poszczególnych klasyfikacjach łącznie o kwotę 90.000,00 zł, na etapie 

projektu budżetu stawki nie były jeszcze uchwalone, co nie dawało podstaw do 

planowania budżetu na wyższym poziomie, zmiana podyktowana regulacją 

stawki nie spowodowała zmiany kwoty deficytu wyrażonego w projekcie 

budżetu; 

- w ramach środków z Polskiego Ładu w związku z złożoną przez Księdza 

Proboszcza rezygnacją z realizacji zadania wymiany podłogi w Kościele 

parafialnym pw. Siedmiu Boleści NMP w Kowalach Pańskich, dokonano 

przeniesienia wcześniej zaplanowanych do realizacji prac remontowo 

konserwatorskich na zadanie w ramach odbudowy zabytków na modernizację 

budynku Ośrodka Zdrowia w Tokarach Pierwszych (rezygnacja złożona ze 

względu na brak zgody konserwatora zabytków na zakres zaplanowanych prac, 

do realizacji była wymiana podłogi, ale Konserwator zabytków wyraził zgodę 

jedynie na naprawę istniejącej w Kościele podłogi), kwota przeniesienia to 

294.000,00zł; 

- w związku z Wnioskiem o dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski 

Ład: Programu Inwestycjizłożonym przez GMINA KAWĘCZYN z 

przeznaczeniem na realizację Inwestycji: Rozświetlamy GminęKawęczyn i 

otrzymaniem Promesy inwestycyjnej wkwocie 416.480,00 PLN,wcześniej 

zaplanowana kwota 110.000,00 przeniesiona zostaje na inwestycje drogowe w 

roku 2024;   

- zwiększenie planu dotacji w ramach realizacji zadań w zakresie kultury 

fizycznej i sportu w kwocie 13.000,00; 

- w związku z podpisaniem umowy dotacyjnej w ramach projektu „włączamy 

ekologiczne myślenie” zwiększamy plan dochodów i wydatków w kwocie 

8.000,00 zł; 

- zwiększa się plan wydatków w ramach budżetu przeznaczonego na 
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bezpieczeństwo publiczne z przeznaczeniem na Ochotnicze Straże Pożarne w 

zakresie wydatków na zakupy i wypłaty ekwiwalentów za udział w akcjach 

łącznie w kwocie 20.000,00; 

- zwiększa się plan wydatków na zakup jednolitego stroju dla pocztu 

sztandarowego Gminnego Koła Wielkopolskiego Stowarzyszenia Sołtysów w 

Kawęczynie w Kwocie 3.700,00 zł; 

- dokonano również uwzględnienia wskazanych uchybień Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w ramach przedstawionej opinii (Uchwała nr SO-

6/0952/173/2023 z dnia 08.12.2023r) o projekcie budżetu. 

 

Wójt Gminy wracając do ustaleń z panią Skarbnik w pierwszej połowie grudnia, zapytał, czy 

Pani Skarbnik mówiła o tym, że planuje się zwiększyć ekwiwalent strażaków do 30 zł.  

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jest to uwzględnione w budżecie.  

 

Radny A. Kwinciak zapytał, czy zostanie również zwiększona stawka za udział w 

szkoleniach.  

 

Wójt Gminy powiedział, że równolegle zwiększają się obydwie stawki i będą wynosić 

odpowiednio 30 i 15 zł.  

 

Nikt z radnych nie miał więcej pytań ani uwag.  

 

Ad. 6.d.6. 

Wniesienie wniosków komisji nieuwzględnionych w autopoprawce Wójta Gminy 

Podczas trwania sesji budżetowej Komisje nie wniosły wniosków do projektu uchwały 

budżetowej. 

 

Ad. 6.d.7. 

Wniesienie poprawek radnych zgłoszonych na sesji budżetowej przez poszczególnych radnych 

Przewodniczący Rady Gminy P. Gebler umożliwił radnym wnoszenie poprawek. 

Radni nie wnieśli żadnych poprawek do projektu uchwały budżetowej.  

 

Ad. 6.d.8. 

Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

Przewodniczący Piotr Gebler otworzył dyskusję w temacie projektu uchwały budżetowej na 

rok 2024. 

 

Nikt z radnych nie miał pytań ani uwag.  

 

Ad. 6.d.9. 

Głosowanie autopoprawek Wójta Gminy; 

Przewodniczący Piotr Gebler przeprowadził głosowanie nad autopoprawkami Wójta Gminy 

Kawęczyn. Odbyło się głosowanie jawne imienne.  

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie autopoprawek Wójta Gminy; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Jaśkiewicz 

 

Ad. 6.d.10. 

Głosowanie wniosków komisji nieuwzględnionych w autopoprawce Wójta Gminy 

Przewodniczący P. Gebler stwierdził, że punkt okazał się bezprzedmiotowy.  

 

Ad. 6.d.11. 

Głosowanie poprawek radnych zgłoszonych na sesji budżetowej przez poszczególnych 

radnych 

Przewodniczący P. Gebler stwierdził, że punkt okazał się bezprzedmiotowy. 

 

Ad. 6.d.12. 

Głosowanie projektu uchwały budżetowej 

Piotr Gebler Przewodniczący Rady Gminy Kawęczyn poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie uchwały budżetowej gminy na rok 2023. Odbyło się głosowanie jawne 

imienne.  

 

Głosowano w sprawie: 

Głosowanie projektu uchwały budżetowej; 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Krystyna Brzychcy, Grzegorz Dzikowski, Piotr Gebler , Beata Goślińska, Józef Iwaniak , 

Andrzej Jaworski , Sylwester Kasprzak , Bożena Kolenda , Adrian Kwinciak , Łukasz Mila , 

Sylwester Przyłęcki , Karol Rygas , Tomasz Tyrakowski , Paweł Urbanek  

NIEOBECNI (1) 

Ryszard Jaśkiewicz 

 

Rada Gminy podjęła Uchwałę nr LXXIV/487/2023 w sprawie uchwały budżetowej 

gminy na rok 2024. 

 

Wójt Gminy Jan Nowak podziękował za prace nad projektem budżetu oraz za jego jednogłośne 

przyjęcie. Wskazał, że teraz pozostaje wspólna praca nad jego realizacją. Ponadto zauważył, że 

na pewno niejednokrotnie będzie on aktualizowane ze względu na zmiany, jakie będą zachodzić 

w ciągu roku.  

 

Ad. 7. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Jan Nowak - Wójt Gminy Kawęczyn przedstawiła sprawozdanie z działalności Wójta Gminy 

za okres międzysesyjny. 
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Ponadto poinformował, że w związku ze złożonym protestem i zażaleniem mieszkańców z 

gminy Kawęczyna z dnia 20.12.2023r. związanym ze złożonym wnioskiem w sprawie wydania 

decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, polegającej na budowie obiektu 

telekomunikacyjnego, obejmującego budowę wieży kratowej, montaż urządzeń i anten, 

wykonanie instalacji elektrycznej, w tym linii zasilającej na terenie położonym w miejscowości 

Kawęczyn, w dniu 27.12.2023r. zostało wystosowanie pismo do pełnomocnika firmy, która 

złożyła wniosek pismo z protestem i zażaleniem mieszkańców wraz  z zaproszeniem na 

spotkanie w sprawie zgłoszonych uwag dotyczących lokalizacji przedmiotowej inwestycji. 

Dodał, że w dniu dzisiejszym otrzymaliśmy odpowiedź, że nie będzie mógł on uczestniczyć w 

spotkaniu. Wójt Gminy odczytał treść odpowiedzi, która stanowi załącznik do protokołu.  

Podkreślił, że na tą chwile nie jest w stanie powiedzieć, jakie kroki w tym temacie będą dalej 

czynione.  

 

Wójt Gminy uzupełnił sprawozdanie o informację, że po 10 stycznia będzie opracowywany 

projekt organizacji przeniesienia przedszkola w Kowalach Pańskich do szkoły podstawowej w 

Kowalach Pańskich. Dodał, że planowane jest spotkanie z rodzicami obecnego roku szkolnego, 

jak również przyszłego. Wójt Gminy wskazał, że inwestycję planuje się na od marca do 

listopada, dlatego uwzględniane jest spotkanie z rodzicami dzieci, które będą rozpoczynały 

przedszkole we wrześniu. Wyraził nadzieje na sprawną i terminową realizację inwestycji.  

 

Dodatkowo podsumował, że w najbliższych dnia kończą się oficjalne obchody jubileuszu 50-

lecia gminy Kawęczyn. Wskazał, że nie było z tej okazji jednej, sztandarowej imprezy, tylko 

było to rozłożone w czasie przy okazji różnych wydarzeń organizowanych przez gminę.  

 

Następnie Wójt Gminy przedstawił informację na temat stopnia realizacji zadań 

inwestycyjnych w 2023 roku na dzień 27.12.2023r.  

 

Sprawozdanie przyjęto bez uwag.  Sprawozdanie oraz informacja na temat realizacji inwestycji 

w 2023 roku stanowią załączniki do protokołu. 

 

Ad. 8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy za okres międzysesyjny. 

Piotr Gebler - Przewodniczący Rady Gminy - przedstawił sprawozdanie z działalności za okres 

międzysesyjny.  

Sprawozdanie przyjęto bez uwag. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9. Zapytania i wolne wnioski. 

Sołtys Sołectwa Nowy Świat Józef Frątczak powiedział, że cieszy go, że Gmina Kawęczyn ma 

taki ładnym zabytek w Marcjanowie na trasie Nowy Świat - Skarżyn. Dopytał, dlaczego 

konserwator zabytków nie zajmie się tym zabytkiem, ponieważ od strony północnej brakuje 

tam bardzo dużo desek, i w niedługim czasie może zostać on całkowicie zniszczony.    

 

Przewodniczący Rady P. Gebler powiedział, że sołtysowi chodzi o zabytek, jakim jest wiatrak. 

Wskazał, że wiatrak znajduje się na gruntach prywatnych, niemniej jednak konserwator 

zabytków powinien się zainteresować tym tematem.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że jego zdaniem należałoby przekazać właścicielowi gruntu, 

na którym zlokalizowany jest wiatrak, informację na temat tego, co on jako właściciel mógłby 

zrobić w tym kierunku, z kim się skontaktować. Dodał, że byłoby to po stronie urzędu gminy. 

Ponadto nadmienił, że podobna sytuacja jest z dworkiem w Kawęczynie, gdzie kiedy gmina 

była właścicielem, to mieliśmy instrukcje, co robić, aby dworek nie ulegał zniszczeniu, ale gdy 
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się zmienił właściciel to ten proces zaniechano. Zaznaczył, że właściciel zakupując daną 

nieruchomość czy obiekt, wie, że znajduje się on w rejestrze zabytków. Wójt Gminy 

powiedział, że w nowym roku zorganizowane zostanie spotkanie w właścicielem gruntu, na 

którym zlokalizowany jest wiatrak w celu przekazania mu podstawowych informacji w temacie 

dotyczącym ochrony tego zabytku.  

 

Sołtys Sołectwa Dzierzbotki odnosząc się do sprawy masztu telefonii komórkowej zapytała o 

czas na wydanie decyzji oraz formę ewentualnego odwołania, apelacji ze strony mieszkańców 

gminy. Dopytała, czy możliwa jest tylko forma pisemna do operatora sieci, czy też należy 

wystąpić na drogę sądową.  

 

Wójt Gminy odpowiedział, że na wydanie decyzji jest czas do ok. 10 stycznia.  

 

Przewodniczący Rady P. Gebler zapytał, kto może wnieś odwołanie w procesie odwoławczym.  

 

Wójt Gminy powiedział, że należałby się odnieść do przed ostatniego zdania z pisma 

otrzymanego od pełnomocnika firmy, które następnie zacytował „Strony postępowania będą 

mogły dochodzić swoich racji w ewentualnych postępowaniach odwoławczych”.  

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy protestujący są stroną i byli w jakiś sposób informowani o 

postępowaniu.  

 

Wójt J. Nowak odpowiedział, że stronami postępowania są sąsiedzi. Dodał, że martwiący jest 

fakt, że odpowiedź w sprawie spotkania jest kategorycznie na nie. Wskazał, że według niego 

przekazanie treści protestu firmie rozpoczęło jakiś mechanizm, gdzie operator otrzymał 

informację, że mieszkańcy są przeciwko tej inwestycji. Nadmienił, że odwołując się, należy 

udowodnić szkodliwość wywołaną lokalizacją wieży telekomunikacyjnej. Zauważył, że 

będziemy się jeszcze zastanawiać nad rozwiązaniem tej sytuacji.  

 

Wiceprzewodniczący Rady S. Kasprzak powiedział, że jako Sołtys Sołectwa Kawęczyn jestem 

bardzo zażenowany odpowiedzią operatora firmy Orange, który tak lekceważąco podchodzi do 

mieszkańców Kawęczyna, i nie może znaleźć czasu, chociaż godziny, na spotkanie z 

pracownikami urzędu gminy, panem wójtem, sołtysem, grupą mieszkańców gminy.  

 

Wójt Gminy powiedział, że spotkanie było wstępnie zaplanowane na grupę 15 osób.  

 

Wiceprzewodniczący Rady S. Kasprzak zapytał, czy spotkanie się odbędzie. 

 

Wójt Gminy odpowiedział, że nie.  

 

Wiceprzewodniczący Rady S. Kasprzak zapytał, czy może otrzymać jako Sołtys Sołectwa 

Kawęczyn informację od operatora, którą chciałby zamieścić na tablicy ogłoszeń.  

 

Wójt Gminy odpowiedział, że może mieć to miejsce na określonych warunkach.  

 

Wiceprzewodniczący Rady S. Kasprzak powiedział, że byłoby to wiążące do złożonego 

wniosku.  

 

Wójt Gminy wyraził nadzieję, że jeszcze dzisiaj zdążymy opublikować taką informację na 

naszych stronach. Dodał, że możemy porozmawiać o tym po sesji.  
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Wiceprzewodniczący Rady S. Kasprzak powiedział, że znając życie, jeżeli czegoś zabraknie 

znowu w danym miejscu, to ktoś może będzie niezadowolony. Następnie powiedział, że drugą 

sprawą, która chciał poruszyć jest kwestia zwrotu funduszu soleckiego. Nadmienił, że kiedy w 

2014 ustanawiano fundusz sołecki, to inne były zamierzenia m.in. co do kwoty zwrotu, a inaczej 

jest teraz. Zauważył, że w tym roku zwrot wyniósł 65 tysięcy zł, co daje ok. 12-13% z tego, co 

gmina wydała na poszczególne sołectwa, w zgodnie z zamierzeniami miał on wynosić 30-40%. 

 

Wójt J. Nowak powiedział, że zwrot stanowi niecałe 16%.  

 

Wiceprzewodniczący Rady S. Kasprzak zapytał, czy nie można byłoby wystosować w tym celu 

jakiegoś pisma oraz przedyskutować to na naradzie sołtysów, w której będzie uczestniczył pan 

Ireneusz Niewiarowski.  

 

Wójt Gminy J. Nowak powiedział, że na pewno warto to omówić, co też ma wpisane do 

programu tematyki, jaka będzie poruszona 10 stycznia. 

  

Wiceprzewodniczący Rady S. Kasprzak powiedział, że skoro zmieniła się władza, to może 

zmieni się nastawienie do funduszu sołeckiego i do kosztów jego zwrotu. 

 

Więcej zapytań i wolnych wniosków nie było.  

 

Ad. 10. Zamknięcie LXXIV Sesji Rady Gminy Kawęczyn. 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Piotr Gebler - Przewodniczący Rady 

Gminy Kawęczyn uznał LXXIV Sesję Rady Gminy Kawęczyn za zakończoną i zamknął 

obrady. 

 

 

                       Protokołowała                                                   Przewodniczył 

 

                Magdalena Krakowiak                                               Piotr Gebler 

 

 

 

 


